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VÝKONNÝ VÝBOR 

ČESKÉ RUGBYOVÉ UNIE 

Zápis č. 2/2024 z  jednání VV dne 26. února 2024 

 

Místo jednání: zasedací místnost, Národní ragbyový stadion Markéta 

Účastníci:   Výkonný výbor: Dušan Palcr (DP), Hana Schlangerová (HS), Roman Šuster (RŠ), 

Roman Rygl (RR), Jiří Klement (JK), Marek Fořt (MF) a Pavel Myšák (PM) 

Hosté:  Ondřej Surga (OS) a Jiří Boháček (JB) 

Omluveni: --- 

 

Projednávané body: 

1. Výzva k vrácení části dotace NSA 

Výkonný výbor ČSRU (dále jen „VV“) se zabýval výzvou ze strany Národní sportovní agentury 

(NSA) k vrácení části dotace na podporu přípravy ženských kolektivních sportů na LOH 2028 ve 

výši 2,3 milionů Kč. Lhůta pro navrácení prostředků byla NSA stanovena na středu 28. března. 

V případě neuhrazení by byl případ postoupen finančnímu úřadu a ČSRU by se mohla v případě 

nepříznivého verdiktu bránit i soudní cestou. Podkladem pro diskuzi VV byla i datová zpráva od 

NSA, ve které se její předseda vyjadřoval k možné ztrátě statutu způsobilého žadatele ČSRU pro 

dotační výzvy na rok 2024 a rovněž upozorňoval na nabíhající penále v případě postoupení výzvy 

k finančnímu úřadu, které k datu jednání činilo zhruba 400 tis. Kč. 

Usnesení: VV se usnesl pro navrácení NSA části dotace ve výši 2,3 milionů Kč ve stanovené lhůtě. 

Ačkoliv jsou členové VV přesvědčeni, že ČSRU se při využití dotace nedopustila nekalého jednání, 

nejistota spojená s dalším postupem ze strany orgánů veřejné správy, jeho délky, možných dopadů 

na financování ČSRU a hrozba negativní publicity dopadající na ragby, jeho členy a partnery, je 

příliš vysoká. Relevantní okolností v tomto případě je i výsledek hospodaření ČSRU za rok 2023, 

který byl pozitivní, ve výši 3,16 mil. Kč před zdaněním. Členové VV se tak namísto opravného 
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postupu vůči nálezu NSA budou soustředit na nalezení dodatečných prostředků, které by 

minimalizovaly dopady vratky na hospodaření ČSRU.  

2. Prevence negativních jevů ve sportu 

Po předchozí domluvě s nominovanými JB navrhnul pověřit trojici osob prevencí negativních jevů 

ve sportu, jmenovitě: 

 Hanu Schlangerovou oblastí zajištění rovných příležitostí 

 Antonína Brabce oblastí prevence ovlivňování výsledků soutěží  

 Tomáše Kohouta oblastí zajištění bezpečného prostředí 

V prevenci negativních jevů by se jednalo o doplnění Olgy Grossové, která má již v současnosti na 

starost oblast boje proti dopingu. Zajištění výše uvedených rolí je jednou z podmínek pro čerpání 

dotace NSA (výzva 23/2023).  

Usnesení: VV schvaluje nominaci pověřenců. Více informací, včetně kontaktů na pověřence jsou na 

webu ČSRU. 

3. Rozpočet na rok 2024 

PM představil aktuální podobu rozpočtu ČSRU pro rok 2024. Díky pozitivnímu výsledku 

z minulého roku má ČSRU momentálně dostatek finančních prostředků na účtech pro zajištění 

svého chodu a nadcházejících akcí. Aktuálně kalkulovaný výsledek hospodaření za rok 2024 je -3,2 

mil. Kč. Přesnější odhad by měl být znám, jakmile ČSRU obdrží informace o výsledcích dotačních 

řízení ze strany NSA a podobě soutěže Rugby Europe Super Cup. 

Usnesení: VV bere na vědomí a pověřuje PM přípravou dalších opatření ke snížení předpokládané 

výše schodku.  

4. Návrh na navýšení odměn pro fyzioterapeuty ženské reprezentace 7s 

https://rugbyunion.cz/pro-cleny/prevence-negativnich-jevu-ve-sportu
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HS navrhla navýšit odměny pro fyzioterapeuty, které doprovázejí ženský sedmičkový tým ze 

současných 1 500 Kč na dřívějších 2 000 Kč za den (tj. stejná výše odměny jako mají ostatní členové 

realizačního týmu). PM doplnil, že odměna pro fyzioterapeuty byla plošně pro tento rok snížena z 

důvodu nutných úspor. 

Usnesení: VV návrh zamítnul. 
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5. Rozšíření NT týmu 7s 

HS představila návrh rozšířit realizační tým sedmičkové reprezentace o dva trenéry, kteří by se 

věnovali širšímu výběru sedmičkové reprezentace. Jmenovitě se jedná o Petra Pořízka a Tomáše 

Krejčího, kteří by se starali o ty reprezentantky, které se nevejdou do užší nominace. 

Usnesení: VV návrh schválil a realizační tým národního týmu žen v ragby 7s tak rozšířil o Petra 

Pořízka a Tomáše Krejčího. 

6. Žádost o přestup mimo přestupní období 

RC Zlín zažádal o mimořádné schválení přestupu v případě hráče jménem Martin Kudakwashe 

Shioma. Klub v jeho případě nestihl řádně ohlásit přestup před koncem přestupního období, učinil 

tak až o den později. Klub požádal o shovívavost s ohledem na již investované prostředky do 

přestupu hráče a rovněž s přihlédnutím k nově zavedené úpravě délky přestupního období. JB, 

z pozice člena STK, následně popsal souběh událostí a předložil i písemné vyjádření Ondřeje Surgy, 

předsedy legislativní komise ČSRU. 

Usnesení: VV návrh jednomyslně zamítnul se zdůvodněním, že v případě vyhovění by se jednalo o 

precedent, který by mohl vést k systematickému nedodržování lhůt a pravidel stanovených řády 

ČSRU.  

7. Ukončení členství spolku Titáni Nové Město na Moravě 

PM informoval o ukončení členství v ČSRU ze strany spolku RC Titáni Nové Město na Moravě z.s.  

Usnesení: VV zprávu bere na vědomí. 

8. Výzva k ocenění bronzového týmu juniorek 

Stanislav Král, trenér NT U18 dívek v ragby 7s, vyzval VV k větší aktivitě ve směru ocenění 

úspěchů českých výběrů, jako v případě bronzových juniorek na mistrovství Evropy v roce 2023. 
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HS k výzvě doplnila, že ze strany VV šla týmu nabídka uspořádat oficiální oslavu, tým však zvolil 

soukromou oslavu. 

Usnesení: VV bere na vědomí. 

9. Jednotná struktura RT národních týmů 

DP vznesl požadavek na doplnění realizačního týmu kategorie juniorek v ragby 7s, která je klíčovou 

pro přípravu na LOH 2028, avšak má pouze jednoho člena, a to trenéra Stanislava Krále. DP by 

uvítal, aby i tento realizační tým nabyl organizační struktury ostatních reprezentací.  

Usnesení: VV bere na vědomí a pověřuje HS vyřešením této situace. 

10. Příprava zákona o podpoře sportu 

PM a JB informovali o probíhající přípravě nového zákonu o podpoře sportu. Skupina stojící za 

legislativní iniciativou má za cíl sjednotit právní normy týkající se sportu, uznání sportu jako formy 

zdravotní prevence a i případného přerodu NSA v ministerstvo sportu. Skupina by během březnu 

2024 měla mít připravený návrh, který následně půjde do připomínkovacího řízení. Je proto nejvyšší 

čas se v případě zájmu do procesu tvorby návrhu zapojit. 

Usnesení: VV bere na vědomí. 

11. Žádost o přidružené členství Rugby Plus, z.s. 

JB předložil VV žádost spolku Rugby Plus, z.s., který dosud působil jako ragbyový kroužek v Brně. 

S ambicí se zúčastnit i dětských turnajů se chce stát přidruženým členem VV. Spolek předložil 

potřebné dokumenty, tj. stanovy, výpis z rejstříku a oficiální žádost. 

Usnesení: VV schvaluje přidružení Rugby Plus, z.s. k ČSRU. 
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12. Žádost o přidružené členství SK Votice, z.s. - oddíl ragby. 

JB předložil VV žádost o přidružení k ČSRU ze strany oddílu ragby spolku SK Votice, z.s. Zástupci 

spolku předložili potřebné dokumenty, tj. stanovy, výpis z rejstříku a oficiální žádost. 

Usnesení: VV schvaluje přidružení SK Votice, z.s. – oddíl ragby k ČSRU. 

13. Udílení cen Pangea 

JB informoval o pozvánce pro zástupce ČSRU na slavnostní udílení ocenění Nadace Pangea. ČSRU 

s nadací koncem roku 2023 započala spolupráci v rámci projektu Výchova ke ctnostem.  

Usnesení: VV bere na vědomí a zastoupením ČSRU byli pověřeni RŠ a JB. 

14. Ragby v ČT Sport 

PM referoval o medializaci mužské Extraligy v České televizi. Kromě přímého přenosu čtyř utkání 

na kanálu ČT Sport Plus bylo odvysíláno shrnutí 1. kola v pořadu Branky, body vteřiny a během 2. 

kola proběhl živý vstup na kanále ČT Sport. Na medializaci se podílí společnost iCUT.cz vedená 

Janem Celnerem a David Kozohorský z ČT. 

Usnesení: VV bere na vědomí. 

15. Spolupráce se sportovním centrem MV Olymp 

VV se zabýval aktuální situací stran fungování ragby v rámci rezortních center Dukla a Olymp. 

Aktuálně mají 7s reprezentanti podepsané smlouvy na pod ASC Dukla do konce srpna a 

předpokládá se jejich doběhnutí, jelikož v opačném případě by bylo ohroženo financování přípravy 

reprezentace 7s muži. Naproti tomu ženská 7s reprezentace již pomalu začíná naplno fungovat pod 

Olympem CSMV, kde jim bude umožněno jak využít kapacitu sportoviště ve Stromovce, tak také 

využít regenerace. Z jednání s ředitelem Olympu CSMV pak vyplynulo, že nově bude muset ČSRU 

platit za využívání stadionu Markéta a to při účasti jakéhokoliv sportovce, který není součástí 

příslušného rezortního centra. Pořádání klubových tréninků bohužel přípustné není. 



Zápis VV ČSRU 

     -7 - 

Usnesení: VV bere na vědomí. 

16. Další jednání VV 

PM navrhnul uspořádat příští schůzi VV mimo Prahu, na půdě moravského klubu, aby měli členové 

ČSRU ze vzdálenějších koutů republiky možnost se se členy VV osobně setkat a diskutovat. 

Výjezdní zasedání VV proběhne ve středu 17. dubna ve Vyškově, od 16:00, následná beseda se 

zájemci z řad ragbyové veřejnosti od 18:00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zapsal dne 28. 2. 2024 Jiří Boháček  


